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Goedenavond, voorzitter, raadsleden en inwoners van Westervoort. 
 
De algemene Beschouwingen bestaat uit de volgende onderwerpen 

• Algemeen gedeelte inclusief de tekorten 

• De bezuinigingen 

• De conclusie 
 
 
Voordat ik met de algemene beschouwingen begin wil ik de griffie bedanken voor de ondersteuning. 
De griffier die nu een jaar bij ons werkt begon in een rustige omgeving, maar al snel bleek dat deze 
rustige omgeving voor Westervoort niet meer van toepassing is. Ondanks deze situatie heeft de 
griffie ons goed kunnen ondersteunen. 
Daarnaast wil ik het huis bedanken voor het opleveren van de voorjaarsnota.  
 
Het is een bewogen politiek jaar. Was ik vorig jaar nog positief, dat is nu absoluut niet het geval. 
Dit politiek jaar begon zoals Rutte zei, met de ergste crisis die hij in zijn carrière had meegemaakt, de 
stikstofnorm. 
In maart 2020 legt het Coronavirus (Covid-19), net als in de rest van ons land, het leven in 
Westervoort stil. Er zijn inwoners van Westervoort opgenomen op de intensive care en ook een 
aantal inwoners zijn door deze virus overleden. Wij willen de familieleden ons medeleven betonen. 
(Maar het is nog niet over) 
We zien en horen dat veel ondernemers het tijdens en na de lock down financieel moeilijk hebben en 
het is voor hen de vraag of hun bedrijf zal blijven voortbestaan. Vanuit D66 vinden wij dat de 
Gemeente een verantwoordelijkheid heeft deze ondernemers te ondersteunen in deze moeilijke tijd. 
 
Van het positieve weerstandsvermogen aan het begin van dit jaar is weinig meer over. Na het 
opmaken van de jaarrekening 2019 bleek er een tekort van ruim 3 miljoen te zijn. En voor 2020 is er 
alweer een tekort op de begroting van 2,5 miljoen, voor een groot deel veroorzaakt door het Sociale 
domein. Er is een beperkte onderbouwing waaraan dit geld besteed wordt, daarom dienen we 
gezamenlijk met onder andere GL een amendement in om de kosten inzichtelijk te maken. 
De verwachting is dat we aan het eind 2021 een negatief weerstandsvermogen hebben.  
De gevolgen zijn bezuinigingen en extra lasten die alle inwoners van Westervoort treffen.  
 
Voorzitter hoe heeft zo ver kunnen komen;  een overschrijding van 3 miljoen en nu al weer een 
tekort van 2,5 miljoen? We zijn in Westervoort niet in control op het Sociaal Domein. En ja voorzitter 
we zijn niet de enige In Nederland. Maar dit neemt niet weg dat D66 vindt dat hier iets aan moet 
gebeuren. Er zijn gemeenten zoals Utrecht  waar de tekorten op Sociale Domein veel minder zijn. Is 
het mogelijk dat de wethouder de aanpak van Utrecht gaat bekijken of bij een andere gemeente?  
 
Wij van D66 vinden dat er een verandering noodzakelijk is in de aanpak van het Sociale Domein. 
Allereerst lijkt het ons duidelijk dat het college het budget beter moet monitoren en er meer zicht 
moet komen op de uitgaven binnen dit domein. We vinden dat we tijdig informatie moeten krijgen, 
zodat we ook als Raad de geldstroom beter kunnen volgen en deze binnen de financiële kaders blijft.  
Vanuit D66 willen we dat de wethouder ons per kwartaal  informeert middels een dashboard over 
het budget WMO, jeugd, huishoudelijke hulp en doelgroepenvervoer en de  financieel voortgang van 
het budget Sociaal domein met ons deelt. 
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Daarnaast is dit nog een keer een oproep aan de VNG om het volgende punt zwaar in te brengen in 
Den Haag om nog eens goed te kijken naar de bezuinigingen die de afgelopen jaar het sociaal domein 
troffen en of er geen herstelacties moeten plaats vinden.  
Als ondersteuning daarvan dienen we samen met Groen links een motie in om de kosten van het 
afgelopen jaar en de kostenverhoging vanuit Den Haag te onderzoeken. 
 
 
Dan kom ik nu bij de  bezuinigingen. Zoals ik al eerder zei de bezuinigingen of extra lasten treffen alle 
inwoners van Westervoort denk bijvoorbeeld aan het verhogen van de OZB met 15%. 
Het is een lange lijst met het verminderen van budget of niet meer toekennen van subsidies.  
 
Voorzitter,  
 
En dan gaan we bezuinigen op het Sociaal Domein met een bedrag van €345.000.  
Een overschrijding dit jaar van 2,5 miljoen en een zachte bezuiniging van € 345.000. Dit kan niet waar 
zijn. Het geeft mij geen vertrouwen dat het lek boven water is. We willen dit bedrag beargumenteerd 
zien. Ook dit vragen wij u middels een amendement.  
We wachten nu al 2 jaar op de transitieagenda voor het Sociaal Domein, wethouder wanneer kunnen 
wij de transitieagenda verwachten? 
 
 
D66 vindt het moeilijk als we kijken naar de lange lijst met bezuinigingen welke bezuinigingen kunnen 
echt niet en vooral op welke wijze vinden we een dekking om deze bezuiniging te laten vervallen. 
We hebben toch een aantal voorstellen om er voor te zorgen dat de voor ons belangrijkste 
bezuinigingen niet doorgaan, waarbij we vooral aandacht voor de jeugd hebben. 
 
We willen daarom de € 35000 voor de  jongerencoach behouden. Dit heeft ook een preventieve 
werking ook op het sociaal domein. 
Daarnaast € 4200 Voedselbank,  € 9200 muziek in de klas € 7500 voor NME. Deze initiatieven leiden 
tot een positieve ontwikkeling van kinderen. 
En we ondersteunen van harte dat de gemeente geen bezuinigingen voorstelt op de verenigingen in 
Westervoort. 
Ook willen we de € 25.000 parkeergelden lang parkeren niet honoreren. Dit leidt tot grote overlast in 
de buurt en zal ook effect hebben op de ondernemers in de Wyborgh, die het al moeilijk genoeg 
hebben. 
 
We willen dit bekostigen door een besparing van iBabs van     € 6500  
De 1Stroom loonstijgingen in evenwicht brengen met andere GR 1,5% besparing  €50.000  
Daarnaast willen we de kunstgrasvelden niet in 2022 te vervangen.   €80.000  
We willen dat de sportverenigingen samen gaan praten over samenwerking en een  eventuele fusie 
Ook willen we meer inzicht krijgen van de portefeuillehouder over de mogelijke ontwikkelingen van 
Westervoort Noord en woningbouw voordat we kunstgrasvelden gaan vernieuwen. 
 
 
Incidenteel 
De dubbel geboekte 30.000 euro onderzoek buitensport accommodaties willen we gebruiken om de 
€25.000 bezuiniging op het budget bestemmingplan te niet te doen. Dit is nodig om de voorbereiding 
te starten voor het opheffen van de leegstand in de Wyborgh. 
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Live-stream is binnen onze fractie nog een discussiepunt. We hebben met name vragen wat zijn de 
investeringskosten als we doorgaan met livestream en op welke wijze moeten we voldoen aan de 
nieuwe regelgeving. We gaan nu nog mee met het amendement van de VVD tot de begroting van 
2021, waar we het definitieve antwoord op onze motie hebben en alsnog het besluit kunnen nemen 
om met livestream te stoppen. 
 
 
Als laatste wil ik ook een positief geluid laten horen. We zijn blij als D66 dat de speerpunten 
ontwikkeling Mosterdhof en de Wyberg doorgaan. Dit zijn belangrijke ontwikkelingen voor de 
leefbaarheid in onze gemeente.  
 
 

Tijdens het opstellen van deze Algemene Beschouwingen ben ik niet positief. Hoe zorgen we 
ervoor dat de leefbaarheid voor alle inwoners in Westervoort op niveau blijft. Hoe krijgen we 
de kosten van het Sociaal Domein weer in evenwicht met de andere kosten in Westervoort. 
Want als we ook in 2021 weer een tekort hebben op het Sociaal Domein dan is de vraag wat 
is de toekomst van Westervoort? 
 
 

Monique Abbink en Patty Sterenberg 

Raadsleden D66 Westervoort 
 

 


